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Rada obce v září 2007 

Jiří Hahner,  Ing.František Nerad 
 

    Zasedání Rady obce se v září 2007 konala 5.9.2007 a 19.9.2007. Mezitím proběhlo dne 13.9.2007 
již sedmé zasedání zastupitelstva obce.  
 
Zastupitelstvo obce 
Termín dle plánu zasedání byl splněn -13.9.2007. Hlavními body tohoto jednání zastupitelstva byl 
prodej majetku obce - jednak budov v areálu bývalých kasáren, jednak pozemků obce a jednak jedné 
obytné budovy s nájemními byty. Dalším důležitým bodem jednání  bylo projednání petice občanů za 
uspořádání referenda, které jménem přípravného výboru podala Mgr. Paulová.  Posledním důležitým 
bodem jednání bylo schválení změny rozpočtu na rok 2007, 
 
Rada obce, vzhledem k přibývajícím žádostem o prodej majetku v bývalých kasárnách, se rozhodla 
vložit do záměru prodeje všechny budovy, které z našeho pohledu chceme prodat, což představuje 
téměř všechny zbývající budovy s výjimkou PDA, velitelské vily a dřevěné budovy pod ní               
(pro muzeum), bývalé ošetřovny, a budovy č. 14 a budovy bývalé správy budov, ve které má obec 
umístěn archiv a místnosti pro správu kasáren. 
 
Dále byla obec požádána o prodej stavební zóny v Koutě pod třešňovkou, kde se připravuje přes 30 
stavebních parcel. Našli se již dva developeři, kteří by stavební zónu zainvestovali (vybudovali 
vodovod, kanalizaci, komunikace, plynovod a elektrické rozvody) a poté rozprodali. Rada obce 
nemůže tyto věci sama rozhodnout, takže byly předloženy zastupitelstvu. My osobně bychom tyto 
pozemky prodali developerovi, který by splnil nějaké podmínky, které by se vložily do kupní 
smlouvy. Obec Strašice nemá ani finanční prostředky a ani zaměstnance na to,  aby tuto 
developerskou činnost zajistila. Nicméně mínění zastupitelů  je jednotné v tom, že plochu by bylo 
možné prodat za podmínek, které budou výhodné pro občany Strašic. Vlastní zajišťování investice, 
která představuje objem cca 10 - 13 milionů Kč je komplikované tím, že investici v tomto rozsahu 
nelze zajistit jako vedlejší činnost při práci. Na samostatného pracovníka pro investice však obec nemá 
potřebné prostředky.  Rada obce rovněž zastává názor, že obec jako podnikatel v nemovitostech          
a inženýrských činnostech není v této době vhodný právní subjekt.  Přesunout tyto činnosti na Služby 
obce Strašice s.r.o. také není vhodným krokem.    
 
Přípravný výbor předal na radnici petici s 919 podpisy. Po kontrole bylo 84 podpisů vyškrtnuto, 
protože u podepsaných lidí zjištěny nesrovnalosti. Petici tedy podepsalo 845 občanů Strašic                  
a zastupitelstvo se musí touto peticí zabývat vyhlásit místní referendum. Přípravný výbor navrhnul 
termín konání referenda na 22.10.2007. Vzhledem k tomu, že tento termín je těsně na hranici časových 
možností daných zákonem o místním referendu, doporučila Rada obce posunutí tohoto termínu na 
17.11.2007. Zastupitelstvo rozhodlo uspořádat referendum v sobotu dne 10.11.2007.  
 
Veřejné zakázky  
Rada obce schválila 5.9.2007 usnesení komise pro veřejné zakázky, která vybrala dodavatele na 
některé práce, jejichž potřeba se ukázala v průběhu léta. Většinou se jednalo o dodávku služeb - 
projektových prací - které je nutné udělat  v co nejkratší době, abychom mohli požádat o dotace           
a státní příspěvky a tyto práce připravili. S tím souviselo i vyplnění dotazníku se záměry obce, které si 
od nás vyžádala vláda ČR, před jednáním ve Spáleném Poříčí. Pro takovéto příležitosti se ukazuje, jak 
je nutné mít v záloze připravené projekty. Proto také většina schválených veřejných zakázek jsou 
projekty pro budoucnost. Dne 18.9.2007 jsme byli na setkání s hejtmanem Plzeňského kraje, který 
v souvislosti s dotačními tituly z EU rovněž naléhavě upozorňoval na potřebu mít připravené projekty 
a záměry. 
 
 
 



 
 
Kasárna  
Opět se objevilo několik žádostí o prodej nebo pronájmy objektů v kasárnách a tvořily více než 
polovinu projednávaných bodů jednání rady obce. Objevili se další  4 zájemci o prodej objektů 
v kasárnách a asi 6 žadatelů o pronájem. Kasárna jsou však bez projektů a plánů místem, které může 
působit  v budoucnosti velké potíže. Proto je jednou z veřejných zakázek schválených nejprve komisí 
pro veřejné zakázky a poté Radou obce, urbanisticko-architektonická studie areálu kasáren a jejich 
začlenění do obce. Stejně tak vidíme jako důležité připravit projekty na zlepšení energetické bilance 
obecních objektů, zejména bytovek.jako stejně důležité vidíme dělat něco se vzhledem obce, tedy 
připravujeme projekt revitalizace centra obce (obecní návsi) a jeho novou tvář. Vzhledem k nabídce 
vlády ČR na finanční   podporu  obcí v okolí Vojenského újezdu Brdy jsme posunuli zahájení 
zpracování páté změny územního plánu na rok 2008, protože se starostové oslovení vládou dohodli, že 
základní kompenzací, kterou by měly dostat všechny zanedbané obce budou finance na jejich územní 
plány (jak nové, tak jejich změny). Věříme tedy, že nám vláda změnu územního plánu podle svých 
slibů zaplatí.  
 
 
Organizační věci obce 
V srpnu ukončila pracovní poměr na radnici technička, odpovědná za výstavbu a předsedkyně komise 
pro výstavbu a územní plánování paní Tipanová. Proto Rada obce jmenovala znovu členy komise.  Na 
místo technika je v současné době hledána náhrada. Máme několik tipů a žádostí, které postupně 
prověřujeme a předpokládáme, že do konce roku nastoupí nový stavební technik.    
V září také udělal psychotesty další zájemce o místo strážníka obecní policie, takže bude projednán 
v komisi pro OPS a pokud jí bude schválen, nastoupí do pracovního poměru od 1.10.2007 a od 15.10. 
nastoupí do kurzu v Příbrami. Strážníci, kteří jsou již na kurzu od srpna by měli udělat zkoušky 
11.10.2007 a  poté začnou plnohodnotně fungovat.  
 
 
Radar v Brdech 
Rada obce se také zabývala situací kolem výstavby radaru v Brdech a s tím spojenými problémy, 
kterými žijí nejen Strašice, ale dokonce celá ČR a i celá Evropa. Je pravda, že informace o tomto 
zařízení, které má stát ve Vojenském újezdu Brdy ve vzdálenosti necelých 10 km od Strašic, jsou 
neúplné, že jednání o něm se již dlouhou dobu vlečou, že toto zařízení rozdělilo občany státu na dvě 
zdánlivě nesmiřitelné skupiny a výhled na řešení je dost nejasný. Rada obce proto souhlasila 
s uspořádáním diskuse starostů (jako odpovědných zástupců samosprávy) s ministryní obrany JUDr. 
Vlastou Parkanovou  ve Strašickém PDA dne 13.9.2007. Po jednání starostů některých obcí 
v Rokycanech dne 3.9.2007 se obec Strašice stala svolavatelem tohoto jednání. Jednak máme prostor 
pro takové jednání, jednak symbolické jednání na půdě bývalých kasáren  může donutit všechny 
strany k rozumnému vyjadřování a věcné diskusi o řešení tohoto problému. Uznáváme, že je to 
problém. Ten však není možné vyřešit nejednáním, nadáváním, demonstracemi a škodami na majetku 
(tím narážíme na postříkání našeho obecního služebního auta barvou nějakým pošukem ve Spáleném 
Poříčí).  Pouze jednání mohou přinést nějaký rozumný výsledek. Měli jsme záměr připravit půdu pro 
jednání mezi obcemi ministerstvem a proto jsme zaslali 250 obcím nabídku na setkání s ministryní ve 
Strašicích. Přijelo jich 56, před jednáním jich odešlo 14, takže dvě a půl hodiny mělo možnost jednat 
s ministryní a na cokoli se jí zeptat 42 starostů plus asi dvě desítky dalších lidí, včetně novinářů a i 
strašických zastupitelů. Osobně (telefonem nebo mailem) byli pozváni skoro všichni naši zastupitelé 
(nepodařilo se nám spojit s jedním), zúčastnilo se nás jen 5 vč. starosty, který vlastně setkání 
organizoval, takže tam být musel.  
 
 

 
 
 



Zvýšení nájemného v obecních bytech 
Ing. František Nerad - místopředseda České společnosti pro rozvoj bydlení 

 
    V roce 1995, když jsem pracoval na Svazu bytových družstev, jsme uspořádali v Praze mezinárodní 
konferenci o bytové politice a shodli jsme se na tom, že bydlení v Česku je docela průšvih a je nutné o 
něm hodně mluvit. Založili jsme výše jmenovaný spolek fyzických osob, které mají co dočinění 
s bydlením a od té doby scházíme téměř každý měsíc a vyslovujeme se k aktuálním událostem 
v bytové politice. Jejími členy jsou jak zástupci nájemců (například Ing. Taraba, místopředseda SON), 
tak vlastníků (např. Ing. Axamit, nebo pan Dellin - místopředsedové Sdružení vlastníků), tak i různí 
státní úředníci z MF ČR, MMR ČR, ale i členové bytových družstev, starostové a další lidé, kterým 
není jedno, jak to v bytové politice vypadá. Jedním z místopředsedů je ředitel sekce Českého 
statistického úřadu Ing. Vlášek. Předsedou je bývalý ministr prof. Jaromír Císař. V této velmi 
různorodé partě se snažíme debatovat a pořádat různé akce o bytové politice, která se dotýká každého 
z nás. Ať bydlíme kde chceme.  
    To na úvod toho, proč se odvážím psát o nájemném i ve Strašicích. Myslím si, že o tom něco vím a 
že mohu některými názory do diskuse o nájmech přispět. Navíc z dávné minulosti, kdy jsem dělal 
v létech 1980 - 1985 předsedu bytové komise ve Strašicích si docela dost pamatuji v čem tady byly 
tehdy problémy a v čem zůstaly dodnes. Když poslouchám občas v diskusi pana prof. Císaře nebo M. 
Tarabu a Roberta Axamita, tedy dva protipóly nájemního bydlení, beru si rozumné argumenty 
z příspěvků obou stran a snažím se hledat nějaké argumenty pro to, co děláme ve Strašicích. 
     Jak vypadá bydlení v našich nájemních domech všichni můžeme vidět a nemá cenu to stále 
popisovat. Domy jsou na tom špatně a je to způsobeno tím, že na opravy je málo peněz. Domy se měly 
opravovat průběžně, leč neopravovaly. Nemá cenu pátrat v důvodech, proč to nebylo, protože 
z dalšího povídání peníze nevypadnou, ať budeme mluvit jak dlouho budeme chtít. Peníze do oprav se 
vygenerují pouze z nájmů, dotací nebo úvěrů. Žádné jiné zdroje nejsou a nebudou.  Dotace může 
poskytnout a) obec;  b) stát; c) Evropská unie.  
     Na dotace od obce není potřeba nic, s výjimkou souhlasu zastupitelstva. Je nás na to rozhodnutí 15 
a 8 nás stačí na to, aby peníze místo na skládku odpadů nebo kanalizaci na Huti nebo na opravu 
radnice nebo na opravy cest ve Dvoře šly do bytovek.  Já osobně si nemyslím, že by to bylo dobré, na 
druhou stranu vím, že bytovky v době nehospodaření měly tak nízké nájemné, že se i za tehdejší doby 
opravovat daly poměrně špatně, navíc bývalé OPBH mohlo s naspořenými penězi z okresu 
manipulovat po celém okrese. Ptal jsem se tehdy, proč se domy nezateplují v místech s vyšší 
nadmořskou výškou a moc jsem nepochodil. A upřímně - většině lidí ve Strašicích to bylo tehdy 
jedno. Teplo bylo a v zimě se otevírala okna a moc to nestálo. Tahle doba se už nikdy nevrátí, takže je 
nutné se na to dívat jinak.  

    Na dotace státu a EU jsou nutné 
pořádné projekty, takže jsme je zadali a 
na sídliště za radnicí by měl vzniknout 
projekt, na základě kterého bude možné 
požádat i do Bruselu. Na projekt, podle 
kterého se opravila bytovka 460-61 lze 
dostat peníze v bance v Rokycanech, ale 
nikoli dotace od státu nebo dokonce 
z EU. Oprava provedená tímto způsobem 
už by se neměla v obci nikdy opakovat.   
   
     Dalším zdrojem jsou pochopitelně 
peníze z nájmů. Současné nájmy, jakkoli 
mohu s lidmi v bytovkách soucítit, jsou 
nízké a nedá se s nimi tento majetek 
v dnešní době opravovat. 

 
 
 
 Když k tomu připočtu zanedbanost tohoto bytového fondu z minulosti, vidím docela chmurné konce 

 



těchto domů. Nespadnou, to ne, ale nebudou odpovídat požadavkům na současné standardy bydlení a 
budou se čím dál tím víc otevírat nůžky mezi vlastníky domků a nájemci v těchto domech a bude to 
mít celkový negativní dopad na život v naší obci. Ekonomicky silnější nájemci z nich budou odcházet 
a budou zde přibývat stále více ekonomicky slabší obyvatelé, kteří nebudou schopni ze svého 
nájemného domy udržovat. Je třeba vědět, že v době, kdy byla u moci sociálně demokratická vláda, 
byl schválen zákon 107/2006 Sb., zákon o jednostranném zvyšování nájemného, který umožňuje 
vlastníkům nájemních domů, mezi které patří i obce, zvýšit jednostranně nájemné a nájemce na toto 
zvýšení musí přistoupit. Je to mimořádný zákon a v normální tržní společnosti běžně nevznikne. Tam 
platí smluvní vztahy a  ceny reguluje více nabídka a poptávka, než zákony.  
     Ve Strašicích máme dopady tohoto zákona takovéto: 
a) je možné zvýšení nájmu u bytů bývalé 1. kat. z 17,92 na 21,57 Kč/m2/měs. - tj. 20,4 % 
b) je možné zvýšení nájmů u bytů bývalé 2. kat. z 14,45 na 18,68 Kč/m2/měs. - tj. 29,3 % 
     Toto zvýšení nájmu může vlastník bytů každoročně opakovat, dokud si nevydělá peníze na 
zanedbanou údržbu minulosti, nebo dokud mu nájemci nerozbijí ústa. Nyní je třeba zvážit, kde je ona 
rozumná hranice zvyšování nájmů. Osobně si myslím, že by to mělo být rozumně do té doby, než se 
vyplní měšec vlastníka, ze kterého zaplatí opravy a  dostane dům do stavu, že se v něm bude rozumně 
a ekonomicky bydlet. V žádném případě by neměl zvyšováním vydělávat na ušlý zisk z doby 
minulého nehospodárného období. Ovšem to mu nelze nařídit, to musí cítit on sám. Pokud to nepocítí, 
zřejmě o domy přijde, nebo mu někdo opravdu nakope.  Z diskusí v ČSRB vím, že spory mezi 
Vlastníky a SONem jsou o hranici nájemného někde kolem 25 až 45 Kč za metr čtvereční. O hranici 
mezi 15 až 20 Kč už se nikdo ani nehádá, protože i většina nájemců už pochopila, že za tyto peníze se 
prostě domy udržovat nedají a chátrají. Předložili jsme ve Strašicích  tento problém k diskusi 
zastupitelům a docela jsem se podivoval, kam směřovala. Za prvé je zajímavé, že na diskusi, která se 
týkala více než poloviny občanů Strašic přišli dva lidé (slovy dva lidé), které to zajímalo. Dále je 
zajímavé, že názory na jednostranné zvýšení nájmů se zásadně mění s úrovní projednávání. Jsem 
zvyklý z diskusí v Praze, že nízké nájemné zastávají lidé se sociálně demokratickou a levicovou 
orientací a na zastupitelstvu ve Strašicích je to naopak. Zkrátka debata skončila tak, že od 1.1.2008 se 
bude nájemné platit v této úrovni: 
a) zvýšení nájmů pro byty bývalé 1. kategorie ve výši 15,4 % 
b) zvýšení nájmů pro byty bývalé 2. kategorie ve výši 20,3 %   

Je zřejmě pravda, že v příštím roce nebude možné 
nájem zvýšit o maximální hranici, protože dojde i 
ke zvýšení nižší hranice DPH z 5 na 9% a tedy 
budou dražší energie vstupující do bydlení. Takže 
jednostranné zvýšení nájemného bude rozumná 
vlastník využívat rozumně, aby nedostal své 
nájemce do malérů. To ostatně uvidíme za rok.  
 
 
(Foto Ing.Nerad  -2006) 
 
 
 

Inzerce: 

Prodám brambory na uskladnění. 
Kontakt: p.Červenka č.tel. 602 176 509. 
 
 
Vyměním byt ve Strašicích  1+1 II. kategorie za větší I. nebo II. kategorie za větší I. nebo 
II. kategorie ( také ve Strašicích). 
 
Tel: 724 726 307 
 

 



Vážení spoluobčané, 
                                        
         v sobotu dne 10. 11. 2007 budete mít příležitost vyjádřit v místním referendu svůj názor 
k plánované  radarové základně v Brdech, v těsném sousedství naší obce.   
 
         Výsledky referenda budou zákonným závazkem pro představitele obce v jednáních a 
řízeních o této základně. Zastupitelstvo obce jako nejvyšší orgán obce v dané věci dosud  
žádné stanovisko nepřijalo. Jeho existence je však důležitá - i proto, že Strašice byly vládou 
vybrány mezi obce, které mají být záměrem přímo dotčeny. 
 
       Připojme se k okolním obcím v jejich úspěšných referendech. Pokusme se ovlivnit 
rozhodovací proces, který ještě není ukončen. Podmínkou pro platnost a závaznost výsledku je 
hlasování nadpoloviční většiny voličů s trvalým pobytem v  obci.  
 

Hlas každého z Vás je důležitý  
 

         referendum  se koná v sobotu  dne 10. 11. od 8:00 do 20:00 hodin,   
          občanům budou doručeny hlasovací lístky na adresu jejich trvalého pobytu. 
 
          Ze závažných, zejména zdravotních důvodů, může volič předem požádat na OÚ o 
přenosnou volební schránku. 
 
 
                             Za přípravný výbor Mgr. Marcela Paulová, Karel Šlapák, Václav Cafourek 
 
 
 

P O Z V Á N K A 

Přípravný výbor pro konání místního referenda ve Strašicích  

ve spolupráci s OÚ Strašice si Vás dovoluje pozvat na veřejnou debatu  

o záměru radarové stanice v Brdech. 

Setkání se uskuteční ve st ředu dne 17. října 2007 od 18:00 hodin  

 v zasedací místnosti budovy  MŠ.  

Pozvání přijali ing. Jan Tamáš, PhD., mluvčí iniciativy Ne základnám 

a Jan Neoral, starosta obce Trokavec 

      Za organizátory Mgr. Marcela Paulová, zmocněnec přípravného  

výboru 
 

 



Koupaliště  ve Strašicích – náprava vlastnických vztahů. 
 
Mnoho občanů v naší obci zajímá, kdy se vrátí život do opuštěného areálu koupaliště. 
Jistě neunikly nikomu zprávy o  nejasných majetkoprávních  vztazích, které vyvolaly 
v minulosti řadu sporů a dohadů. Mohu-li vyjmenovat ty hlavní problémy, tak je to především 
budova určená pro zázemí koupaliště, která sice byla postavena, ale nebyla předmětem 
řádného stavebního řízení, nebyla zkolaudována, ani zapsána na list vlastnictví. Dále jsou to 
pozemky, které nejsou ve vlastnictví obce. Snaha o nápravu tohoto nelichotivého stavu 
odstartovala administrativně náročný proces,  který bude trvat ještě několik dalších měsíců.  
 
Shrnutí  jednotlivých opatření a stav k dnešnímu dni. 
 

1. Kolaudace budovy a zapsání na list vlastnictví: projektová dokumentace je 
dokončena a    podána na stavební úřad v Rokycanech.   

2. Pozemek pod budovou: Je ve vlastnictví státu. Podali jsme žádost na úřad pro 
zastupování státu ve věcech majetkových o odprodej do vlastnictví obce. Tento úřad 
nás v měsíci srpnu letošního roku vyzval k úhradě 15 664,- korun za skutečnost, že 
byla budova stojící na tomto pozemku  v letech 2003 až 2006 obcí úplatně 
pronajímána. Částka byla v termínu uhrazena. Další užívání pozemku obcí je smluvně 
upraveno nájemní smlouvou. Částku na roční pronájem 3 440,- Kč jsme již uhradili, 
čímž považujeme nesrovnalosti z minulosti  za napravené a doufáme, že již nic 
nebrání k odkoupení předmětného pozemku.   

3. Pozemky v okolí budovy: Některé jsou spravovány pozemkovým fondem, jiné jsou 
ve vlastnictví soukromých osob. Skutečný stav byl určen novým geometrickým 
plánem, vypracovaným Ing. Králem. Požádali jsme soukromé vlastníky o odprodej 
pozemků a protože finanční prostředky v rozpočtu obce jsou připraveny, očekáváme 
schválení odkupu na prosincovém zasedání zastupitelstva obce.   
Na pozemcích spravovaných pozemkovým fondem musí dojít na základě výzvy 
stavebního úřadu, k vynětí zpevněných ploch ze zemědělského půdního fondu. 

4. Příjezdová komunikace: Je z větší části obecní, protože byla v první polovině 
      devadesátých let vykoupena od soukromého vlastníka. Do tělesa komunikace však     

zasahuje pozemek patřící k bývalému brodišti tanků, který z neznámých důvodů nebyl 
na obec převeden v souvislosti s převodem kasáren. Podali jsme dodatečnou žádost o 
vydání a v současné době se záležitost řeší s příslušnými státními orgány.  
                 
 
 
                                                                                             Jiří Hahner 
                                                                                            starosta obce 

 
Inzerce: 
Slévárna Ing. Matas, spol. s.r.o. Strašice 
 Přijme 
  Do pracovního poměru 
                5 pracovníků 
- slévárenský dělník 
- jeřábník- není nutný jeřábnický průkaz ( zaškolení provedeme ve slévárně) 
Ranní směna, výhodné platové podmínky. Bližší informace na osobním oddělení. 
 



PROGRAMOVÉ  PROHLÁŠENÍ 
koalice ODS + NK-SOS pro 

2006 – 2010 (2015) 
 

Ve Strašicích leden - září  2007 
 
OBSAH 
 

1) Preambule 
2) Cíle programového prohlášení 
3) Harmonogram  
 

1) PREAMBULE 
 
        My, kandidáti do Zastupitelstva obce Strašice a zastupitelé zvolení na kandidátkách ODS a 
sdružení NK a SOS předkládáme občanům obce Strašice toto programové prohlášení. Je založeno na 
našich volebních programech a slibech, díky kterým jsme dostali příležitost řídit v tomto volebním 
období naši obec. Jsme si vědomi toho, že naše plány a představy se nemusejí líbit všem. Jsme si 
vědomi, že jsme nebyli zvoleni všemi občany obce, ale toto programové prohlášení jsme zpracovali 
s přihlédnutím k volebním programům i současné opozice. Vzhledem k tomu, že se jedná o politický 
dokument, je  jako takový projednán v koaličních orgánech. Nemáme ambice vnutit jej ke schválení 
Zastupitelstvu obce. Víme, že je nutné hledat politický konsenzus nad závěry tohoto materiálu i 
s opozičními stranami. Tento dokument je tedy vodítkem pro členy a kandidáty volebních stran, které 
vytvořily koaliční vedení radnice pro toto volební období a  chceme usilovat o to, aby se stal 
přijatelným i  pro většinu občanů Strašic a oni jej vzali za svůj.  
 
 
2)  CÍLE PROGRAMOVÉHO PROHLÁŠENÍ 

        Obec Strašice se ve výhledu střednědobého rozvoje do roku 2010-2015, podle shody koaličních 
stran musí zaměřit na čtyři zásadní cíle:  

a) Získat všechny atributy moderní obce, odpovídající počátku 21. století ve 
     střední Evropě (vodovod a kanalizace, plynofikace, komunikace, kulturní  
     a společenské centrum)  
b) Začlenit do sebe areál bývalých kasáren a využít jej pro rozvoj obce 
c) Na základě principů trvale udržitelného rozvoje (života) spravovat svůj majetek 

v souladu s předpisy a normami EU 
d) Zpr ůhlednit a zefektivnit činnosti orgánů obce 

 
     Dílčími cíli jsou : 
 
              V oblasti investiční a rozvojové: 
a) zpracování nového územního plánu obce s přehodnocením využití ploch po kasárnách  
    a funkční propojení těchto ploch na sousední zástavbu 
b) efektivní využití ploch bývalých kasáren 
c) zajistit vznik funkční obytné zóny v obci a zahájit bytovou výstavbu v ní 
d) zpracovat energetickou studii obce s efektivním využitím všech energetických zdrojů  
    na katastru obce a změnit orientaci na obnovitelné zdroje, budou-li k dispozici  
 
  
e) najít a zajistit turistické využití obce Strašice v kontextu krajských záměrů Plzeňského  
    kraje 
f)  najít cesty k finančním zdrojům Kraje, státu a fondů EU, připojit se k iniciativám  pro  
    změnu zákona o rozpočtovém určení daní 
 



g) účast obce ve sdružení obcí Enkláva a v mikroregionu Brdy, řešit vztahy obce a VVP 
     Brdy v celé jejich šíři 
h) založit muzeum obce Strašice a okolí (Podbrdska); využít objekt býv. PDA pro kulturní  
    účely; efektivně využít areál bývalého fotbalového hřiště Dukly, nejlépe pro sportovní  
    aktivity  
i) zvýšit prestiž obce a snažit se o její zviditelnění v rámci regionu i ČR - zajištění  
   družební obce v zakládajících zemích EU 
j) napojit obec na dálnici ve spolupráci s orgány Plzeňského kraje  
k) jednat se správcem toku v VVP o výrazném zlepšení protipovodňových opatření na  
    Padrťském potoce 
 

V oblasti správy majetku:  
a) zpracovat plány údržby zeleně, plány zimní a letní údržby komunikací 
b) vyřešit a nově připravit správu nájemních obecních bytů, zahájit privatizaci nájemních  
    bytů a začlenit privátní bytové subjekty do funkcí obce  
c) zahájit práce na novém řešení dopravy v klidu v celé obci  
d) zpracovat dlouhodobé plány údržby nemovitého majetku obce 
e) dokončit opravu budovy radnice 
f) rekonstruovat památky a historické objekty v majetku obce 
g) pokračovat v rekonstrukci základní školy 
 

 
V oblasti lidských zdrojů: 

a) zajištění efektivní funkce a moderního řízení Obecního úřadu, hledání optimálního  
    organizačního schématu obce a OÚ  
b) nalezení optimální formy komunikace mezi OÚ a občany 
c)  stabilizace skladby obyvatel po ukončení činnosti posádky 
d) zlepšit podmínky pro činnost občanských sdružení a zájmových spolků v oblastech  
    kulturních, společenských a dalších 
e) zapojení většího množství lidí do práce orgánů obce, zvýšení počtu komisí   

 
V oblasti legislativní, kulturní a společenské: 

a) novelizovat obecně závazné vyhlášky v souladu s moderními trendy v EU 
b) zvýšit informovanost a zapojení občanů do veřejného života obce 
c) nalézt optimální právní postupy při sjednávání smluv, zadávání veřejných zakázek a  
    výběru z nabídek dodavatelů, poskytování informací 
d) zcela nově zpracovat informační materiály o obci Strašice 
e) usilovat o zviditelnění obce Strašice v rámci regionu i v nadregionální úrovni, zapojení  
    obce do akcí, sdružení a aktivit, které se obce dotýkají (Bahna, Spolek pro obnovu  
    venkova, Národní památkový ústav, mikroregiony atd.) 
f) rozvíjet vztahy školských zařízení a obce 
     
       V oblasti spolupráce orgánů obce a občanů: 
a)  nalezení optimální komunikace OÚ a občanů (webové stránky, Barňák, úřední  
     postupy na OÚ i na dalších subjektech - bytová správa, sběrný dvůr atd.) 
b)  otevření komisí většímu počtu občanů a zvýšení pravomocí těchto orgánů obce 
c)  organizování většího množství besed a diskusí občanů s orgány obce 
 
 
 
3) Harmonogram  
 
Příprava Programového prohlášení, zajištění podkladů – ukončení    do 31.6.2007 
Vnitrostranická diskuse v MS ODS a SOS                                           do 30.9.2007 
Projednání plánu investic a příprava opatření                                      do 30.11.2007 



 
 

Kontroly pln ění Programového prohlášení: každý rok před schvalováním rozpočtu na další rok 
 

Veřejné hodnocení plnění Programového prohlášení: každé dva roky na veřejném setkání občanů 
 
Veřejné hodnocení plnění Programového prohlášení v tisku: každý rok 1x v Barňáku, vč. 
zveřejnění připomínek občanů, získaných formou redakčních rozhovorů 
 
 
Za ODS:  Mgr. Jiří Kantor  v.r.                                              Za SOS + NK: Ing. František Nerad v.r. 
  

 
Informace pro občany obce  

o příjmu televizního signálu ve Strašicích 
Ing. František Nerad – místostarosta 

 
     Na obecní úřad se přišlo zeptat již několik občanů obce na to, jak postupovat, když se jim ztratila 
na televizi stanice NOVA.  
     Ve Strašicích přijímají lidé TV signály z pozemních vysílačů z různých směrů - z Prahy, z Krašova, 
z vysílače poblíž Domažlic - Vraní vrch. Lidé přijímající signál z tohoto vysílače byli již dlouhou dobu 
informováni o tom, že od 1.9.2007 z něho bude ukončeno analogové vysílání a začne z něho být šířen 
signál v digitální podobě. Podrobnosti o těchto systémech lze najít na 
www.cra.cz/cs/domacnosti/.......... Najdete tam také několik rad, jak se při přechodu na digitální 
příjem zařídit. Přetiskujeme několik základních informací o této věci z webu ČRA:   

Jak p řijímat DVB-T /Digitální televizní vysílání DVB-T/ 

Co potřebujete k příjmu digitálního vysílání DVB-T 

• být v oblasti pokryté digitálním signálem;  
• mít settopbox (zakoupíte zde) - zařízení, které dekóduje digitální signál (v ceně od 2 000,00 

Kč);  
• zapojit settopbox mezi anténu a televizor;  
• naladit settopbox (zpravidla automaticky);  

Pozn.: Lze také zakoupit televizor, který je již pro příjem DVB-T vnitřně vybaven. 

Symbol „Umí dobře česky“ usnadní výběr set-top-boxu 
Zájemci o příjem digitálního vysílání, kteří si chtějí vybrat set-top-box, budou mít 
při nákupu usnadněnou orientaci. Server DigiZone.cz totiž připravil označení „Umí 
dobře česky“ pro ty přístroje, které splňují minimální požadavky na jazykovou 
vybavenost. Díky této „pečeti kvality“ už uživatelé nebudou muset pochybovat, zda 
se s přístrojem snadno dorozumí.  
  Několik dalších rad  

• digitální signál může být vysílán z jiného vysílače než kam máte nasměrovánu anténu - 
najděte si, odkud se u Vás vysílá  

• pokud Váš (starší) televizor nemá videovstup (SCART), ale jenom kulatou anténní zdířku, 
musíte mít settopbox s tzv. modulátorem (zhruba polovina modelů)  

• pro příjem DVB-T může být společná TV anténa (STA) nevhodná, poraďte se proto s jejím 
provozovatelem a použijte individuální anténu  

 



 

V současné době jsou v souladu s rozhodnutím Rady pro rozhlasové a televizní vysílání v digitální 
vysílací síti „2“ šířeny 

• televizní programy ČT1, ČT2, ČT24, ČT4 Sport na www.digict.cz a NOVA  
• rozhlasové stanice ČRo1-Radiožurnál, ČRo2-Praha, ČRo3-Vltava, ČRo Leonardo, ČRo D-

Dur, Rádio Česko a ČRo4-Rádio Wave  
• Po zahájení řádného provozu digitální vysílací sítě „2“ se objevily reakce z řad televizních 

diváků a rozhlasových posluchačů, kterým příjem nového principu televizního a rozhlasového 
vysílání způsobil problémy. Naší snahou je odpovídat na všechny dotazy, směřované přímo na 
naše webové stránky. Prověření dotazů, popř. jejich analýza si však logicky vyžádá určitý čas.  

 V nájemních domech obce jsou v některých domech přijímány TV signály ze společných antén (STA) a 
nebo na individuální antény. Na všech STA bylo již objednáno přeladění a vložení společných 
settopboxů a firma KUSPOLA z Plzně, se kterou má správce bytů smlouvu již od 1. září na tomto 
problému pracuje. Jsou s tím spojeny některé problémy a prosíme o porozumění u všech, kteří  dosud 
NOVU nechytají. Za prvé - ne na všech domech jsou STA a je nutné si nejprve zjistit, zda je chyba ve 
Vaší TV, nebo na společné anténě. Za druhé se příliš nepočítalo s tím, že když se mluví o vysílači 
v Domažlicích, že se to dotkne do takové míry i Strašic na Rokycansku. Za třetí, lidé reagují na změny 
různě. Například na STA v domě 562-563 namontované zařízení již stačil někdo ukrást. Za čtvrté 
někteří lidé, i když si settopbox koupili, podařilo se jim ho špatně připojit, takže způsobují potíže 
dalším.  
     Předpokládá se, že do poloviny října by měly být všechny STA v pořádku. Z výše uvedeného 
vyjádření Českých radiokomunikací je však patrné, že digitálně nešíří signál PRIMY, takže kdo ji chce 
nadále chytat, musí se zařídit jinak, nejlépe si nechat poradit od odborníků, nebo hledat Další 
informace na Internetu.   
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Jan Kurdík- kominictví 
 
Ceník služeb kominických prací: 
 
Čištění komínů na tuhá paliva- 70 Kč. 
Vybírání sazí- 45 Kč. 
Vystavení revizní a technické zprávy- 400 Kč. 
Prorážení a čištění komínových průduchů- 100-1000 Kč. 
 
Zájemci o kominické služby se mohou domluvit na telefonu 724 726 307. 
 
 
Oznámení: 
 
Vojenské lesy a statky ČR, divize Hořovice, Lesní správa Mirošov 
 
Oznamujeme vám, že dne 3.10.2007 bude zahájeno vypouštění Dolního Padrťského 
rybníka. Vypouštění bude probíhat do 26.10. 2007. 
 
 



Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
 

Organizace školního roku 2007/2008 
 
Zahájení školního roku 3.9.2007 
 
Podzimní prázdniny   25. a 26.10.2007  
 
Vánoční prázdniny   od 22.12.2007 do 2.1.2008 
 
Ukončení I.pololetí   31.1.2008 
 
Pololetní prázdniny   1.2.2008 
 
Jarní prázdniny   od 11.2. do 17.2.2008 
 
Velikonoční prázdniny  20. a 21.3.2008 
 
Ukončení II.pololetí   27.6.2008  
 
Třídní schůzky: 
4.10. 2007  třídní schůzky od 16 hod 
24.4. 2008  15,30 – 17 hodin konzultace 
 
V těchto dnech je možnost konzultace se všemi učiteli do 16,30 hodin: 
1. 11. 2007, 6. 12. 2007, 17. 1. 2008, 28. 2. 2008, 27. 3. 2008, 29. 5. 2008 
 
Mimo tyto ur čené dny je možnost konzultací po předchozí domluvě s danými učiteli. 
 
 
Zájmové kroužky   
Ve školním roce 2007/2008 se mohou žáci naší školy zapojit do práce v některém zájmovém kroužku 
podle svého uvážení a zájmů. V tomto školním roce pracuje na naší škole celkem  28 různých 
zájmových kroužků, jejichž vedoucími jsou učitelé zdejší školy, kteří tuto práci vykonávají nad rámec 
svých úvazků ve svém volném čase.  
Žáci na 1. stupni ZŠ si mohou vybrat např. z těchto zájmových kroužků: 
taneční, výtvarný, dramatický, počítačový, přírodovědný, matematický, kroužky anglického jazyka, 
českého jazyka, kroužek vyšívání a několik kroužků sportovních – florbal, pohybové hry, sportovní, 
atletika, aerobik, kroužek náboženství. 
Žáci na 2. stupni ZŠ se mohou zapojit do následujících zájmových oblastí: 
taneční, dějepisná, žurnalistická, matematická, do kroužků německého jazyka, několika  sportovních 
kroužků – florbal, míčové hry, atletika, dále mohou navštěvovat i hodiny náboženství.  
Žákům s různými vývojovými poruchami učení se budou pedagogové věnovat v rámci tzv. ANP 
/ambulantní nápravné poruchy/.  
Úplný přehled jednotlivých zájmových kroužků, včetně jejich vedoucích, časového rozložení a 
obsahové náplně najdete vážení čtenáři na internetových stránkách naší základní školy.  
 
 
Informace výchovné poradkyně  
Od letošního školního roku bude do naší ZŠ docházet speciální pedagožka paní Janovcová. Bude 
poskytovat konzultace k práci s dětmi s vývojovými poruchami chování a učení /dyslexie, 
dysgrafie…/. Tyto konzultace jsou určeny všem, kteří s dětmi pracují, tedy nejen učitelům, ale i 
rodičům. Je nutné, aby rodiče, kteří budou mít o tyto konzultace zájem, se telefonicky ohlásili vedení 
školy. Paní Janovcová navštíví školu ve dnech 2.10., 4.12. 2007, dále 8.1., 4.3. a 6.5. 2008 /vždy od 
10 do 15 hodin/.  



Dále bych chtěla požádat rodiče těch žáků, kterým končí platnost vyšetření v pedagogicko-
psychologické poradně, aby objednali své děti na další vyšetření. Kdy u jejich dětí končí platnost 
vyšetření, budou rodiče písemně upozorněni třídními učiteli. 
                                           Mgr. I. Roztočilová 
 
 
První dojmy našich nových žáků 6. třídy z Cheznovic a Dobříva 
 
Naše škola 
Naše škola se nachází ve Strašicích. Chodím tam teprve dva týdny a už jsem si našla kamarádky a 
kamarády. Ve škole je super tělocvična, je velká a hezky se v ní cvičí. Také je u školy pěkné hřiště. 
Škola je veliká, je rozdělená na první a druhý stupeň. Je tam také jídelna, do které chodím na obědy. Je 
dobré, že si k obědu můžeme vybrat ze dvou jídel. Ve škole mě nejvíc baví tělocvik. Máme moc 
hodné učitele. Jsem ráda, že chodím do této školy. 
              Kristýna Němečková, třída 6.A 
 
Škola 
S novým školním rokem přišel nástup do nové školy. Strašická škola pro mě nebyla úplně neznámá, 
protože jsme ji několikrát navštívili v rámci sportovních a kulturních akcí. 
Škola je ve srovnání s dobřívskou školou velká. Moc se mi líbí prostorné šatny se skříňkami a velká 
kuchyň s jídelnou. Objednávání jídel přes čip se mi zpočátku zdálo jako velký problém, ale brzy jsem 
si zvykl a výběr ze dvou jídel mě baví. Paní kuchařky se snaží, vaří výborně, moc mi chutná. 
Novinkou je pro mě i to, že na každý předmět máme samostatnou učebnu. V hodině informatiky 
pracujeme každý na svém počítači. Jsem rád, že se toho hodně naučím a teorii si hned mohu ověřit 
v praxi. 
                      Jan Šubrt, třída 6.A 
 
Jak se mi líbí na škole 
Strašická škola je moc hezká, jsem ráda, že jsem ve Strašicích ve škole, protože se mi tam líbí. Paní 
učitelky a učitelé i paní ředitelky jsou moc hodné. Některé paní učitelky jsou přísné, ale to je dobře.  
Škola je krásně vyzdobená různými obrázky. Líbí se mi také tělocvična, protože je tam hodně místa na 
cvičení. Škola je prostě super!! 
         Lucie Burýšková, třída 6.A 

Tělovýchovná vycházka 
Ve čtvrtek 20.září 2007 se uskutečnila tělovýchovná vycházka 
žáků 1. stupně ZŠ. 
Naše obavy z nepříznivého počasí byly zbytečné. Ráno při startu 
sice bylo chladno, ale pak se začalo rychle oteplovat. Celou cestu 
nás doprovázelo sluníčko. Vycházky se zúčastnily všechny třídy 
prvního stupně. První třída vycházela od brány školy v 8 hodin, 
další pak vždy o 5 minut déle. Cestou žáci hledali fáborky, které 
značily správnou cestu. Dva fáborky – červený a bílý - 
označovaly obálky, v kterých se nacházely otázky k 
zodpovězení. Když došly třídy k lesu, byly rozděleny na skupiny. 
Každá skupina obdržela kartičku s číslem družstva a se jmény 
žáků. Skupiny vyrážely na trať samostatně a ke stanovištím, kde 
na ně čekali žáci s úkoly, je vedly opět fáborky. Stanoviště byla 
celkem 4. Testovala se znalost dopravních značek, znalost 
domácích zvířat, hod šiškou na cíl a skok do dálky. Za každou 
činnost žáci dostali body. Nakonec byly kartičky vybrány a 

všechny body sečteny.V cíli na žáky čekal táborák,  kde jsme si mohli opéct špekáčky či jablíčka. Po 
svačině se konalo vyhodnocení výsledků. Vítězná družstva obdržela medaile. Poté se jednotlivé třídy 
vracely zpět ke škole.  
                        Mgr. S. Kuťáková 
 



 
Ze slohových prací žáků 2.A 
Jak jsme byli na vycházce 
Cestou jsme hledali fáborky a obálky, kde byly napsané úkoly. Také jsme krmili kačky na rybníce. V 
lese jsme soutěžili ve skupinách. Líbilo se nám, jak jsme házeli šiškami do kruhu a poznávali obrázky. 
U cíle jsme opékali. Na závěr jsme sbírali houby a přírodniny. Těšíme se na další vycházku.  
 
Naši  prvňáčci 

 
Třída 1. A 

Zleva: Andrea Blahová, Tomáš Zink, Veronika Kubů, Vlastimil Pospíšil, Adéla Stenzelová, Jakub 
Škarda, Jaroslav Mašek, Zdeněk Mrázek, Lucie Boulová, Anna a Marie Jágrovi /chybí Tereza 
Dezortová, Marie Kecová/ 
 

 
Třída 1.B 

Stojící zleva: Tomáš Buršík, Marcel Bílý, Jan Hrách, Petr Hrách, Jiří Anděl, Pavel Froněk, Eliška 
Hrabalová, Filip Němeček, Jakub Kubů, Eric Mašek, Milan Holzäpfl,  
Klečící zleva: Adéla Nováková, Anna Nová, Dominika Feltová, Michaela Zikmundová, /chybí 
Vojtěch Nový/ 



Atletický čtyřboj 
V pondělí 24. září 2007 se konal Olympijský pohár (Atletický čtyřboj základních škol). Závod se měl 
konat již minulý týden v úterý 18. září, ale pro nepřízeň počasí byl přesunut na 24. září. Základní škola 
Karla Vokáče byla zastoupena ve všech 4 kategoriích (mladší žáci, mladší žákyně, starší žáci a starší 
žákyně). Celkem se tohoto atletického klání zúčastnilo 10 základních škol z okresu Rokycany. V 
kategorii mladších žáků startovali mladší žáci v tomto složení: Jiří Florián, Ondřej Hasman, Martin 
Staněk, Daniel Kratochvíl, Matouš Zubák. Mladší žákyně nastoupily v této sestavě: Veronika 
Šlechtová, Michaela Fischerová, Lenka Taušová, Jana Furišová, Adéla Hráchová. Starší žáci závodili 
v tomto složení: Milan Giňa, Jan Blaho, Radek Vacek, Martin Huttr, Josef Moulis. Starší žákyně se 
představily v následující sestavě: Julie Skripniková, Erika Koppová, Kamila Žováková, Daniela 
Tovarová, Veronika Kellerová. V týmovém hodnocení se nám příliš nedařilo, naproti tomu se však 
dařilo jednotlivcům (Milan Giňa a Jan Blaho ve sprintu na 60 m, Jiří Florián v hodu míčkem a v běhu 
na 800 m, Daniel Kratochvíl ve skoku do dálky). U děvčat je třeba vyzdvihnout také některé solidní 
výkony (Veronika Šlechtová, Michaela Fischerová a Jana Furišová ve sprintu na 60 m, Kamila 
Žováková v běhu na 800 m a ve vrhu koulí, Veronika Kellerová ve vrhu koulí, Erika Koppová ve 
sprintu na 60 m. Pedagogický doprovod tvořili učitelé Paldrman a Zeithaml.    
 
 
Příspěvky sestavila Mgr. Zdeňka Drahokoupilová 
 

 

MATE ŘKÁ ŠKOLA INFORMUJE: 

V letošním školním roce navštěvuje MŠ osmdesát dětí.Ve třech třídách se o ně stará šest pedago-
gických a dvě provozní pracovnice. 

Co je u nás nového? 

Kolektiv zaměstnankyň se omladil o paní učitelku Janu Kuncovou. Veřejnost se v médiích dozvěděla, 
že naší povinností bude pravidelné hodnocení Berušek, Koťat i Sluníček. V naší mateřince 
individuelní hodnocení dětí provádíme již dva roky. Další informace z Ministerstva školství se týkala 
závaznosti nových učebních osnov, které se jmenují Rámcový program výchovně vzdělávací práce pro 
předškolní výchovu. Ani tenhle dokument pro nás není „novum“,protože jsme podle jeho zkušební 
verze začaly pracovat již v roce 2002.Celkem ho máme zažitý. Dovolte mi tedy, abych se čtenářům, 
zajímajícím se o předškolní výchovu, pokusila přiblížit způsob výchovně vzdělávací práce a změny 
oproti předcházejícím létům. 

Dříve jsme každý den v týdnu po dopolední svačině věnovaly řízenou činnost jedné z výchov: tělesné, 
rozumové, výtvarné, hudební, literární či pracovní. Dnes toto rozdělení neužíváme. Pracujeme s 
většími tématickými bloky. Rozdělíme je na menší části a těm se pak v jednotlivých týdnech 
věnujeme, dokud nevyčerpáme námět a dokud o něj děti projevují zájem. Například blok „Podzim 
kouzelníkem“ obsahuje témata: podzimní příroda, podzimní plody, ovoce, zelenina, učím se znát co je 
pro mne zdravé a co mi prospívá, práce na polích, na zahrádce, tvoření z přírodnin, experimentální a 
pěstitelské činnosti, barvy, písničky, básničky. Každodenní výchovnou činnost si učitelky připraví tak 
aby v ní byl zahrnut rozvoj dítěte z oblasti rozumové, tělesné, estetické, pracovní společenské a 
sociální. Výchozí činností je hra doplněná písničkou, kresbou, pohádkou, motivačním cvičením, 
básničkou, pohybovou hrou a komunikativním kruhem. V něm se děti učí hovořit na dané téma, sdělit 
ostatním své pocity, přání, názory a zkušenosti a učí se naslouchat jeden druhému. Také pobyt venku 
není jen obyčejná procházka, ale je součástí a pokračováním výchovně vzdělávací činnosti. 

 



 

 

Po materielně technické stránce se mateřská škola dočkala rekonstrukce kuchyně – výdejny jídel. 
Jednalo se o nové obklady, podlahu, nerez zařízení, odpady, elektriku a úpravu prostoru pomocí 
sádrokartonu. Protože zlepšení prostředí kuchyně (aby odpovídala požadavkům hygieny) odčerpalo z 
rozpočtu mateřské školy necelých 300 000 Kč, musí teď chvíli počkat akce jako jsou např. Výměna 
koberců nebo postupná modernizace šaten a sociálních zařízení. 

Realizace výše uvedeného závisí na rozpočtu obce jejímž jsme zařízením. Spokojenost dětí a jejich 
rodičů není prioritou jen nás – zaměstnanců MŠ, ale určitě i zastupitelů obce. 

Irena Pešťáková 

 

 

Informa ční zpráva Obecní policie za m ěsíc 
srpen 2007 

 
Za měsíc srpen zjistila a šetřila OPS tyto přestupky ,jak v dopravě, 
tak ve veřejném pořádku. 
 
Doprava : 2x autovraky – zjištění majitele a jejich odstranění 
                 4x přestupek (parkování) –řešeno domluvou 
 

Veřejný pořádek : 1x vyřízena stížnost volného pobíhání psa 
                              1x přestupek –předání k vyřízení přestupkové komisi(pokousání psem) 
                              1x přestupek – neoprávněné užívání cizí věci (předáno k vyřízení na  
                                                      přestupkovou komisi) 
                              1x zjištění trestného činu- ničení veřejného objektu – předáno PČR 
                              1x přestupek – poškozování obecného majetku a krádež 
                              1x nález,vyproštění a pomoc ženě 
 
Dne 11-12.2007 proběhlo posvícení v obci Strašice.V uvedených dnech nebylo zjištěno 
žádných přestupků ani trestné činnosti,kromě toho,že se vyskytl případ krádeže a to dne 10.8. 
v nočních až ranních hodinách ,kde neznámý poberta zcizil 8 ks korýtek pro králíky 
chovatelů,kteří měli materiál navezen v prostoru konání výstavy. 
Dále dne 11.8. po 21.00hod.byla zavolána hlídka PČR ohledně rušení nočního klidu a hluku. 
Bylo to při vystoupení hudební skupiny,ovšem rušení nebylo prokázáno. 
Dokončili jsme návrh opravy projektu dopravního značení po katastru obce a předložení 
možných parkovišť pro stání vozidel v sídlištích a stání po hlavní komunikaci na návsi,čímž 
by se vyřešila dopravní situace ohledně stání a porušování pravidel silničního provozu. 
 
 
                                                                                       Zpracoval : velitel OPS Ing.Frajt Luboš 
 



DOBŘE MÍNĚNÝ VERBUŇKDOBŘE MÍNĚNÝ VERBUŇKDOBŘE MÍNĚNÝ VERBUŇKDOBŘE MÍNĚNÝ VERBUŇK    

    

CHCETE, ABY VÁS V BUCHCETE, ABY VÁS V BUCHCETE, ABY VÁS V BUCHCETE, ABY VÁS V BUDOUCNU DOUCNU DOUCNU DOUCNU     

ZASTUPITELÉ A POLITIZASTUPITELÉ A POLITIZASTUPITELÉ A POLITIZASTUPITELÉ A POLITICI BRALI VÁŽNĚ, CI BRALI VÁŽNĚ, CI BRALI VÁŽNĚ, CI BRALI VÁŽNĚ,     

A ZNALI VÁŠ NÁZOR NAA ZNALI VÁŠ NÁZOR NAA ZNALI VÁŠ NÁZOR NAA ZNALI VÁŠ NÁZOR NA DĚNÍ  DĚNÍ  DĚNÍ  DĚNÍ V OBCI I ZEMI?V OBCI I ZEMI?V OBCI I ZEMI?V OBCI I ZEMI?    

    

BĚŽTE HLASOVAT!BĚŽTE HLASOVAT!BĚŽTE HLASOVAT!BĚŽTE HLASOVAT! 
  
Zúčastněte se historicky prvního místního referenda ve Stra šicích a hlasujte 
podle svého sv ědomí. Nadpolovi ční účast voli čů je totiž nutná pro platnost 
referenda. Pokud by po čet hlasujících v nadcházejícím plebiscitu byl podob ný 
jako v p řípadě ankety po řádané na ja ře, těžko se do čkáme nějakého dalšího 
referenda, možná v ješt ě nějaké důležitější kauze. Zájem ob čanů o šanci 
vyjád řit se v tomto referendu bude vnímán jako precedens při rozhodování 
zastupitel ů, zda řešení dalších ožehavých otázek sv ěřit lidovému hlasování. 
Nízká účast voli čů ve volbách nem ůže ohrozit jejich pravidelné konání. Naopak 
neúčast v lidovém hlasování m ůže způsobit, že to bude na dlouho referendum 
poslední. 
Navíc, po řádání referenda není zadarmo a byla by škoda, kdyby  finan ční 
prost ředky na n ěj vynaložené byly proinvestovány zbyte čně.  
  
 

DATUM KONÁNÍ REFERENDA JE  
 

Sobota  
10. listopadu 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

V REFERENDU O RADARU NEJDE JENOM O RADAR. JDE TAKÉ O TO, ZDA 
MÁME ZÁJEM O ŽITÍ V PROSTŘEDÍ, KTERÉMU SE TAKÉ ŘÍKÁ OBČANSKÁ 

SPOLEČNOST. 
Pavel Buršík 

 



 
Toulky po strašických památkách 
 
 
 V minulém díle toulek po strašických památkách 
jsme v samotném závěru navštívili tzv. Kebrlův 
kříž, který stál na rohu ulice u ZŠ Karla Vokáče. 
Tento kříž pocházel z roku 1865 a můžeme ho 
zařadit již mezi novověké památky. Vraťme se ještě 
o kousek dále do historie. Na území strašického 
katastru můžeme jen velmi těžko spatřit nejstarší 
kamenné smírčí kříže, které byly tesány z jediného 
pískovcového balvanu ( v romantické době naší 
archeologie byly nazývány kříži 
cyrilometodějskými). Nejbližší region, kde se tyto 
památky vyskytují ve větším množství, je Plassko. 
Písemné prameny se k těmto křížům  vyskytují jen velmi vzácně. Jeden z nich je doložen v plzeňské 
městské knize, pro zajímavost jej uvádím: „ Bavor Jan ze Švamberka ( příjmím Bavůrek), nepokojný 
soused Plzeňských, zabiv roku 1503 měštěnínu plzeňskému syna Ermolause, za pokutu, kromě 
množství mší a darů chudým apod., měl ve třech nedělích zjednati kříž kamenný, a to na místo, kde 
nebožtík byl utracen, jej postaviti“. Inu, takový kříž se pak stal netknutelným symbolem. V našich 
končinách bývalo také rušno. Jen to mordování bylo lepší držet pod pokličkou a kdo, už něco zlého 
spáchal, raději prchnul. Pokud však došlo ke vztyčení kříže, došlo tak i zároveň k označení 
význačného orientačního bodu. Kříž se tak stává i hraničním kamenem. Bohužel u nás se nezachoval 
žádný z původních barokních křížů ( zůstaly nám však sochy). Zajímavostí na katastru obce Strašice je 
jeden z velmi starých hraničních kamenů. Pochází zřejmě z první poloviny 18.století   a označuje 

starou důlní míru. Nachází se nedaleko hostince „U pily“. 
 Nejstarší gotické a renesanční smírčí kříže, jak jsem 
uvedl výše, v katastru naší obce nenajdeme. Základní 
princip je však zachován i u našich novějších památek. 
Kříž je symbolem usmíření, ochrany člověka před 
neštěstím, znamením v krajině. Bohatost výzdoby 
takového symbolu závisela na majetnosti donátora. Na 
vedlejším obrázku můžete spatřit tzv. Mlynářovic kříž, 
který stával na bývalé cestě k hájovně „Pila“ ( zbořena). 
Dnes tam již cesta nevede a tato památka zbožného 
mlynáře by stála uprostřed polí. Velmi pravděpodobně se 
jednalo o tzv. ochranný symbol, který stál na křižovatce 
úvozových cest. Ostatně o něco výše stál na staré 
křižovatce i  sv. Antonín Paduánský. Ten, kdo přicházel 
domů, si uvědomoval, kdo provází jeho kroky a poklekl 
s úctou před zobrazením ukřižovaného Ježíše Krista.  
 Při cestách ze Strašic poutníky ochraňovalo více 
takovýchto symbolů, které bohužel zmizely v době 
kolektivizace. Ovšem je třeba připomenout i památníky 
smutných událostí. Nejstarší z nich vypovídají příběhy 

z   19.století.  U Těn tak stával kříž, kde zahynul sedlák utahaný splašeným potahem. Další najdeme 
při cestě na Olešnou, tyto jsou také znamením neštěstí.  Kříže mají člověka usmířit a připomenout jeho 
pomíjivost. Doufejme, že se dokážeme usmířit s těmito památkami, které pomalu a jistě mizí z naší 
krajiny. 
 
                                                                                                           Zpracoval Mgr. Tomáš Makaj 
 
 
 



Ohlédnutí za třetím podzimním koncertem  
 
 
 
 Dne 29. září se konal třetí 
podzimní koncert pořádaný 
Občanským sdružením sv. 
Vavřince a Místní knihovnou. Jako 
již tradičně vystoupilo sdružení 
amatérských muzikantů Collegium 
musicum a jeho hosté v kostele    
sv. Vavřince ve Strašicích. Koncert 
byl zahájen chorálem J.S. Bacha. 
Následovalo originální podání 
Solvježiny písně  z dramatu Peer 
Gynt, ke které složil hudbu  norský 
skladatel, klavírista a dirigent 
Edvard Grieg. Sólový part zahrál 
na contrabas pan Zelenka, dřívější 
člen Fisia. 
 Neméně významným hostem koncertu byla paní Jana Kebrlová. Skladbou Ave verum corpus bylo 
připomenuto 250 výročí narození W.A.Mozarta. Koncert pokračoval korunovační intrádou Jiřího 

Ignáce Linka . Poté následovala ukázka barokní hudby od Arcangela 
Corelliho.  Po hudbě barokní se Collegium musicum zaměřilo na  
skladby českých klasiků jako je Antonín Dvořák, od kterého zazněl 
Jakobín, Ave Maria, Rondo. Bedřich Smetana byl zastoupen svou 
sedmou operou „ Tajemství“, kterou tvořil v čase osobní tragédie. 
V té době mu byl upírán smluvní plat a byl postižen hluchotou. Árii 
Blaženky zazpívala paní Jana Kebrlová ( na vedlejší fotografii). 
 Samo prostředí kostelů vede k zamyšlení nad smyslem života. 
Koncert pokračoval chrámovou árií A. Stradelliho. V této skladbě 
rozpracoval smutek a rozjímání nad osudem, které je úspěšně 
překonáno životním optimismem a láskou. 
 V závěrečných partiích zazněla báseň Kolébka od Karla Vokáče. 
Recitována byla dcerou básníka a učitele Věrou Vokáčovou- 
Šmolíkovou. O doprovod zpěvem se postarala paní Jana Kebrlová. 
Závěr koncertu patřil skladbě „ Zpěv mučedníků“, který vznikl v roce 
1941 na popud tehdejšího faráře P. Liboslava Komorouse. Ten 
vyzval v těžké době okupace Karla Vokáče, aby napsal slova 

k chrámové písni, kterou by mohli zpívat lidé v kostele. Karel Vokáč pojal text jako oslavu s námi 
v duchu žijících mučedníků „ a ť padli dnes, ať před věky“ .  Skladbu zhudebnil strašický rodák, 
profesor pražské konzervatoře Antonín Modr. I když byla píseň o strašickém posvícení zpívána, 
mohlo se to stát účinkujícím, v době nacistické okupace osudným. Ušlechtilý člověk, Karel Vokáč se 
svobody nedočkal. 
 Doufejme, že se všem koncert líbil a byl příjemným zamyšlením v nastávajícím podzimu. Děkujeme 
všem účinkujícím a hostům za pěknou atmosféru. Celkově se podařilo vybrat na dobrovolném 
vstupném 7 353, 50 Kč, které budou věnovány na opravu kostela sv. Vavřince.  
 
                                                                                       
 
                                                                                                   Za Místní knihovnu Mgr. Tomáš Makaj 
 
        
 



 
 Přírodovědný kroužek 
  
 Náš kroužek trvá již rok. Zájem dětí je obrovský a tak 
bychom si přáli rozšířit náš kroužek o různá zvířátka. 
 A proto Vás prosíme : Pokud máte rádi zvířátka             
a chcete nám přispět na provoz tohoto kroužku je 
k tomuto účelu v Místní knihovně u p. Makaje umístěna 
kasička. 
 Za všechny příspěvky předem děkujeme a slibujeme, že 
budete mít možnost se na nás přijít podívat. 
 
 
                                       Děti z přírodovědného kroužku 
 

 
 
 
 

DRAKIÁDA  
 

 Krásné podzimní odpoledne s vůní babího léta se povedlo v pátek 21. září, kdy strašická komise pro 
kulturu, sport a turismus pořádala další ze svých akcí – DRAKIÁDU. 
 Pestře barevní draci se svými malými majiteli a jejich maminkami se sešli po čtvrté hodině 
odpolední pod lesem. Zapsali se pod tajemnými dračími jmény a vydali se na blízkou louku bojovat o 
to, který drak poletí nejvýš, nejlépe a nejdéle. Závod to byl dramatický, neboť vítr se tého dne toulal 
všude jinde, jen ne nad Strašicemi. A tak dětem a jejich maminkám dalo spoustu úsilí dostat draky do 
nebeských výšek. Ale brzy se barevní dráčci vznášeli nad hlavami nadšených kluků a holčiček. Po 
zásluze pak byly všechny děti odměněny a do nedalekého lesa se rozléhala vůně ohně a špekáčků, 
které zasytily žaludky závodníků po náročném sportovním výkonu. Les ožil veselými hlásky dětí a 
okolí brdských lesů nám poskytlo půvabný výhled do sluncem zalité krajiny.  
  Těšíme se, že příští rok na nás vítr nezapomene a strašické nebe se zaplní daleko větším 
množstvím pestře zbarvených draků - symbolu podzimu. 
 
 
 
 
Místní knihovna ve Strašicích  
Výpůjční hodiny : Pondělí  13- 18 hodin 
                               Středa      13-17 hodin 
Přístup na internet je v době výpůjčních hodin. 
Možnost přístupu na internet mimo výpůjční dobu lze domluvit na telefonním čísle: 724 264 778. 
 
Redakce časopisu Barňák sídlí v Místní knihovně. 
Příspěvky můžete odevzdávat do Místní knihovny nebo odesílat na emailovou adresu: 
Barnak@email.cz 
Příspěvky odevzdávejte ve formátu WORD, obrázky dávejte nejlépe jako přílohu. Lépe se tak pracuje. 
V případě nepřítomnosti redaktora můžete použít schránku označenou „ Místní knihovna, redakce- 
Barňák“. 
Uzávěrka Barňáku je 25. dne v měsíci. Barňák vychází první týden v měsíci. 
Webové stránky knihovny jsou na adrese www.knihovnastrasice.wz.cz. 
 



Kulturní přehled 
------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
Slavnostní vyhlášení výsledků literární soutěže „ Strašice Karla Vokáče 2007 “ 

 
Místní knihovna Strašice oznamuje: 

Slavnostní vyhlášení  II. ročníku  literární soutěže „ Strašice Karla Vokáče“ se bude konat 
dne 2.listopadu 2007 

od 18 hodin 
ve společenské místnosti ZŠ Karla Vokáče                                                                         

 
Součástí slavnostního vyhlášení bude  kulturní pořad a výstavka „Literární toulky Strašickem“ 
Účastníci soutěže budou pozváni dopisem. Veřejnost bude informována plakáty. 

 
                                                                                      Za  Místní knihovnu Mgr. Tomáš Makaj 

 
 

 

Pozvánka do divadla 
 

 ObecObecObecObec St raši ceSt raši ceSt raši ceSt raši ce aaaa KKSTKKSTKKSTKKST zvouzvouzvouzvou dodododo di vadl adi vadl adi vadl adi vadl a Fi dl ovačkaFi dl ovačkaFi dl ovačkaFi dl ovačka nananana muzi kálmuzi kálmuzi kálmuzi kál                                    ::::    

    

Hledá se muž. Zn. Bohatý! ( D.Scanlan- R.Morris- J. Tesori) 
- režie: J.Deák, choreografie: P. Strouhal 
Slavný broadwayský muzikál vypráví humorný příběh emancipované dívky Millie, která 
dokáže zvítězit nejen nad velkoměstským podsvětím, ale při hledání své životní lásky i sama 
nad sebou. 
Hrají: M.Badinková / Z.Vejvodová, M. Holý, D.Šinkorová/ T. Bebarová, L. Olšovský, L. 
Molínová, S. Pogodová, A.Minajev, Z.Palusga, M. Randová ad.  
 
Představení se koná: v sobotu  3. listopadu 2007 od 15 hodin. 
Odjezdy autobusů: ve 12: 30 hodin od Obecního úřadu, od 12:45 zastávka ve Dvoře. 
Lístky si můžete zakoupit v Místní knihovně- cena 320 Kč. 



 

Zahrádkáři informují:  
 
Český zahrádkářský  svaz  Strašice Vás zve k moštování ovoce do svazové moštárny. 
Naším cílem je pomoci drobným pěstitelům zužitkovat jejich výpěstky a to i ty méně 
kvalitní. Jednou z nich je právě přeměna ovoce na mošt. 
 
Moštovat se bude: 
  
V sobotu-  6 října, 13 října, 20 října, 27 října, 3 listopadu. 
 
Moštování začíná vždy od 7,30 hodin a poslední odběr k moštování je vždy v 11 hodin. 
Ovoce bude přijímáno jen čisté a větší jablka půlená. 
Případné změny a při velkém zájmu budou řešeny v další dny. 
Změny budou ohlašovány v místním rozhlase a na vývěsce na budově moštárny. 
 
                                                                                                   Vaněk Jan- předseda ZO-ČZS 

 
 Zajímavost z přírody 
 
 Ve Dvoře byl nalezen exotický host. Jednalo se o samici 
křižáka pruhovaného ( argiope bruennichi), která dorůstá 15-
20 mm. Tento původně tropický pavouk se k nám dostal přes 
subtropický pás. Jeho výskyt je spojován s globálním 
oteplováním. Ve Strašicích, kde je průměrná nadmořská 
výška 500 m.n.m. se jedná o skutečnou raritu. Tento druh 
křižáka poznáte podle charakteristického vybarvení 
kombinující žluté a černé pruhy protkané bílým lemem. 
Sameček je výrazně menší a má pouhých 4-6 mm. Jeho život 
netrvá příliš dlouho, samička ho hned po páření sežere. 

Hlavní místo výskytu je ve vysoké trávě, kde se vyskytuje dostatek kobylek. Ty tvoří hlavní součást 
potravy. Chycenou kobylku umotá pevně do pavučiny, udělá z ní kokon a ten potom vysaje. Křižák 
pruhovaný neprokousne lidskou kůži, proto není pro člověka nebezpečný i když usmrcuje svojí kořist 
jedem. Pozor na něj by si měli dát hlavně alergici. 
 
                                                                                                                  Zpracoval Mgr. Tomáš Makaj 
 
 

 
 
 a  TJ Spartak Strašice oddíl kopané děkují všem dárcům 
železného šrotu. Akce „ Železná sobota“, která se konala 
dne 15. září , splnila svůj účel. Celkově se podařilo vybrat 
železný šrot v hodnotě 7 500 Kč. Tato finanční částka 
půjde na podporu mládežnického fotbalu. 
            Děkujeme všem za podporu 
                           TJ Spartak oddíl kopané  



Společenská rubrika 
 
 

 
 Pan Josef Klíma oslavil dne 20.9. 2007 krásných 
95 let. 
 Přejeme mu pevné zdraví  a mnoho štěstí. 
 
Zlatá svatba manželů Kuncových se konal 20.9. 
2007. Přejeme mnoho štěstí a zdraví ve společném 
životě.  

 
 
 

 
 
 
Zlatá svatba manželů Vajnarových 
z 21.9.2007 ( viz. snímek níže). 
Přejeme mnoho štěstí a zdraví ve 
společném životě. 

 
 
 
Na vedlejším snímku můžete spatřit zlatou 
svatbu manželů Kebrlových, která se konala 25.9. 2007. Přejeme mnoho zdraví a štěstí 
ve společném životě. 
 
 
Základní ceník reklamy do časopisu Barňák: 
Celá strana formátu A-4…600 Kč 
Formát A-5… 300 Kč 
Menší formát… cena bude určena dohodou 
Logo firmy na obálce 500 Kč 
Řádková inzerce – 4 řádky 20 Kč 
V případě dlouhodobé spolupráce lze uplatnit věrnostní slevu na reklamu, která bude určena 
dohodou. 
Inzerci a reklamu si můžete zadat v redakci časopisu Barňák, která sídlí v Místní knihovně. 
Nejlepší je odevzdat  reklamu ve WORDu. Lépe se s ní pracuje. 



 


